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Rokering i 2007 på hovedkonto 84.40.10 Kommunale skoler som følge af A-overslag på 

Skolen i Kullorsuaq. 

 

Landsstyret indstiller, 

at der foretages en rokering i 2007 på hovedkonto 84.40.10 Kommunale skoler således 

at projekt nr. 167.50.082 Skole i Kullorsuaq opskrives med 9.700.000 kr. og projekt 

nr. 996.50.080 Diverse skoler, nyanlæg og renovering nedskrives med 9.700.000 kr. 

 

Finansudvalgets bemærkninger 

P.b.a. en ny licitation for den nye skole i Kullorsuaq har Landsstyret ansøgt om udmøntning af 

en del af de ikke-øremærkede anlægsmidler på skoleområdet. Der søges konkret om en 

forhøjelse af Kullorsuaq-skolens projektbevilling med 9,7 mio. kr.  

 

Denne forhøjelse vil i den foreliggende form have som konsekvens, at en række projekter, der 

er optaget i anlægssektorplan for folkeskolen på hovedkonto 84.40.10 kommunale skoler 

udskydes med et år, jf. nedenstående skema: 

 
Nr.  Navn FFL-2007 plan for 

færdiggørelse 

Ajourført plan  

for færdiggørelse 

Fremskud(+) 

Udskudt(-)  (år) 

020 Qaqortoq 2010 2011 -1  

050 Paamiut 2012 2013 -1 

163 Aappilattoq 2006 2007 -1 

153 Ikerasak 2007 2008 -1 

165 Tasiusaq 2007 2008 -1 

152 Qaarsut 2008 2009 -1 

071 Atammik 2008 2009 -1 

161 Upernavik Kujalleq 2008 2009 -1 

095 Iginniarfik 2008 2009 -1 

065 Kapisillit 2013 2014 -1 

014 Tasiusaq 2013 2014 -1 

018 Alluitsup Paa 2013 2014 -1 

021 Saarloq 2013 2014 -1 

061 Qeqertarsuatsiaat 2013 2014 -1 

171 Savissivik 2013 2014 -1 

 

Byggeriet af skolen i Kullorsuaq foreslås påbegyndt i 2007.  

 

Det bemærkes, at denne sag under normale omstændigheder burde være indgået i FFL07 via 

et ændringsforslag. Dette p.b.a. af, at de ansøgte projektmidler først skal anvendes i 2007. 

Landsstyret har imidlertid anmodet om hastebehandling af sagen grundet vedståelsesperioden. 

Finansudvalget skal i denne sammenhæng udbede sig oplysninger om, hvornår Landsstyret 

modtog tilbuddet om opførelse af byggeriet og hvornår vedståelsesperioden udløber.  
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Der henvises i øvrigt til tekstanmærkning nr. 5 til aktivitetsområde 80-89 Anlægs- og 

renoveringsområdet, der fastlægger den fornødne lovhjemmel til allerede nu at foretage en 

projektændring i  2007. 

 

Finansudvalget konstaterer, at skolen i Kapisillit fortsat figurerer på anlægssektorplanen på 

trods af at der ikke længere foregår skoleundervisning i bygden. Skolebygningen anvendes i 

dag til andre formål. Hvad er baggrunden for at skolen fortsat er medtaget på 

anlægssektorplanen? 

 

Finansudvalget skal dernæst bemærke, at Udvalget ikke kan acceptere en udsættelse af de 

ovenfor i skemaet angivne skolerenoveringer. Udvalget skal derfor anmode Landsstyret om at 

fremlægge en alternativ model for finansiering eller byggeri, således at projekterne ikke 

udskydes i fh.t. det i anlægssektorplanen anførte.   

 

Finansudvalget skal i denne sammenhæng anmode om en revideret plan for skoleområdet i 

Upernavik. Finansudvalget ønsker herunder oplysninger om elevtallet i 2006 og det 

forventede elevtal i de kommende  år for skolerne i Upernavik og Kullorsuaq. Oplysningerne 

anmodes sammenholdt med kapaciteten i de nuværende og i de planlagte skoler. Det ønskes 

herunder oplyst, om planerne tager hensyn til Upernavik Kommunes intention om at indhente 

de sidste to årgange fra distriktets bygdeskoler til skolegang i Upernavik, jf. kommunens af 

Landsstyret kendte skrivelse desangående af 9. december 2005. 

 

Udvalget ønsker endvidere oplyst, hvilke tanker Landsstyret har gjort sig om et billigere 

skoleprojekt end det foreslåede i Kullorsuaq. Umiddelbart forekommer en skole til næsten 40 

mio. kr. at være meget omkostningstung i fh.t. bygdens indbyggertal. Det ønskes i denne 

forbindelse oplyst, om Landsstyret har overvejet eller ser muligheder for at anvende en række 

sammenbyggede Illorput 2000 huse til undervisningsformål på samme vis som det er sket i 

Siorapaluk.  

 

Finansudvalgets beslutning 

Finansudvalget udsætter under henvisning til ovenstående bemærkninger sin stillingtagen til 

indstillingerne fra Landsstyret. Da sagen er af hastende karakter, skal Udvalget anmode om 

Landsstyrets besvarelse af de ovenfor anførte spørgsmål snarest muligt. Landsstyrets 

besvarelse bedes fremsendt på dansk og grønlandsk såvel skriftligt som elektronisk til 

nch@gh.gl. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ellen Christoffersen 

Formand for Finansudvalget 


